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Protokół nr 28/2021 
z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w dniu 20 kwietnia 2021 r. 
w godz. od 1545 do 1615 w Urzędzie Miejskim Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn — Przewodniczący Komisji 
2. Adam Ołowniuk — Wiceprzewodniczący Komisji, 
3. Krystyna Gwiazdowska 
4. Jacek Juszkiewicz 
5. Karol Korneluk 
6. Stanisław Kulikowski 
7. Jarosław Józef Kowalewski. 

Obecni goście: 

1. Łukasz Kurzyna — Zastępca Prezydenta Miasta 
2. Dorota Szczęsna — Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych 

3. Marek Anuszkiewicz — w/z Naczelnika Wydz. Inwestycji 
4. Leszek Lewoc — Dyrektor MOPR w Suwałkach 

5. Barbara Burba — Dyrektor DPS „Kalina" 
6. Waldemar Borysewicz — Dyrektor OSiR w Suwałkach 

7. Arkadiusz Buchowski — Komendant Miejski PSP w Suwałkach 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Kamil Lauryn — Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, 

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. 

Radni nie wnieśli uwag i jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 27/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 23 marca 2021 r. 

2. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 
bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej w 2020 r. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 

przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2020 r. 

4. Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina" w Suwałkach 

w 2020 roku. 



5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki. 

6. Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca". 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru publicznego w mieście 

Suwałki pn. SUWER. 

8. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 
na 2022 rok. 

9. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 
Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 
części budżetu miasta na 2022 rok. 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2021 oraz określenia sezonu kąpielowego. 

11. Wolne wnioski. 

Ad pkt.1 
Przyjęcie Protokołu nr 27/2021 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

i Bezpieczeństwa odbytego w dniu 23 marca 2021 r. 

Przewodniczący Komisji zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu 
z poprzedniego posiedzenia. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

Ad pkt. 2 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie 
bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu suwalskiego w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej w 2020 r. 
Informacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach o stanie bezpieczeństwa miasta Suwałki i powiatu 
suwalskiego w zakresie ochrony przeciwpożarowej w 2020 r., została przyjęta. 

Ad pkt. 3 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki w 2020 r. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

Jarosław Józef Kowalewski podziękował za tą ciężką i bardzo potrzebną pracę, którą 
wykonuje Straż Pożarna. Zapytał, czy obecna sytuacja pandemiczna wpłynęła w jakiś sposób 
na funkcjonowanie Strażaków w Suwałkach? 



Arkadiusz Buchowski odpowiedział, że faktycznie przez pandemię zakres prac Straży 
Pożarnej zmienił się. Był to duży, nowy zakres obowiązków, począwszy od stworzenia 
Doraźnej Izby Przyjęć przy Szpitalu Wojewódzkim, poprzez badanie temperatury i pomoc 
Straży Granicznej przy kontroli, dowożenie zakupów oraz leków osobom, które takiej pomocy 
potrzebowały. Strażacy rozwozili też ulotki - przede wszystkim na terenie wiejskim, dowozili 
osoby na szczepienia. Odnotowano 662 zdarzenia stricte związane z koronawirusem. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 6 radnych, 
przeciw - 0 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia informacji 
Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej w Suwałkach oraz oceny stanu 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego i zabezpieczenia przeciwpowodziowego Miasta Suwałki 
w 2020 r. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad pkt. 4 
Informacja dotycząca funkcjonowania Domu Pomocy Społecznej „Kalina" w Suwałkach 
w 2020 roku. 
Informacja stanowi załącznik nr S do protokołu. 

Jarosław Józef Kowalewski odnosząc się do przedłożonej informacji dopytał o zapis, zgodnie 
z którym w zeszłym roku 6 osób zrezygnowało z pomocy DPS „Kalina". Co było tego 
przyczyną? Czy było to związane z kosztami, jakie ponoszą pensjonariusze? Ponadto, zgodnie 
z Informacją, 14 osób ze stwardnieniem rozsianym skorzystało z programu wsparcia. 
Czy to znaczy, ze w DPS „Kalina" jest 14 osób z tym schorzeniem? Czy wśród osób, które 
mają ten problem są też takie, które trzeba obsługiwać w 100%? 

Barbara Burba — pobyt w DPS nie jest docelowy. Osoby mogą przyjść na czas zarówno 
określony, jak i nieokreślony, nie muszą tu przebywać do końca swoich dni. Osoby te, objęte 
rehabilitacją i terapią zyskały na tyle pełnego wsparcia i pełnej samodzielności, że mogły 
powrócić do swojego środowiska. Dlatego te 6 osób zrezygnowało z pobytu w DPS. Jeśli 
chodzi o osoby ze stwardnieniem rozsianym, które skorzystały z programu wsparcia, 
są to mieszkańcy DPS-u. Najczęściej są to osoby w młodym wieku, które trzeba w 100% 
obsługiwać. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja dotycząca funkcjonowania 
Domu Pomocy Społecznej „Kalina" w Suwałkach w 2020 roku, została przyjęta. 

Ad pkt. 5 
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki. 
Ocena stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 



Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 
2020 dla Gminy/Powiatu Miasta Suwałki, została przyjęta. 

Ad pkt. 6 
Informacja z realizacji Programu „Suwalska Karta Mieszkańca". 

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z realizacji Programu 
„Suwalska Karta Mieszkańca", została przyjęta. 

Ad pkt. 7 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi Miasta Suwałk 

uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru publicznego w mieście 

Suwałki pn. SUWER. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 7 radnych, 
przeciw - 0 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie powierzenia Prezydentowi 
Miasta Suwałk uprawnień do ustalania opłat za korzystanie z systemu roweru publicznego 
w mieście Suwałki pn. SUWER. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Ad pkt. 8 
Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej 
w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji 
społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta 
na 2022 rok. 
Informacja stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Informacja z konsultacji społecznych 
dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie przeprowadzenia na 
terenie Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 
Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2022 rok, została przyjęta. 

Ad pkt. 9 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie Gminy Miasta 
Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego, jako 
części budżetu miasta na 2022 rok. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
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Karol Korneluk odniósł się do zapisów „Rozdziału III — weryfikacja projektów" 
w przedłożonym materiale. Czy projekty zielone, oprócz pracowników Wydziału Ochrony 
Środowiska, będzie również weryfikowała Komisja, powołana do oceny wniosków 
Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego? 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że wszystkie projekty będą weryfikowane przez specjalną 
Komisję, powołaną do oceny wniosków. Dodatkowo, projekty zielone będą weryfikowane 
przez Wydział Ochrony Środowiska, który na co dzień zajmuje się ochroną zieleni w mieście. 

Karol Korneluk poprosił więc o dodanie słowa „dodatkowo". Czyli zapis będzie 
o następującej treści — „Projekty zielone w ramach Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 
zostaną „dodatkowo" zweryfikowane przez Wydział Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Komunalnej. 

Łukasz Kurzyna odpowiedział, że taki zapis oczywiście zostanie dodany. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 7 radnych, 
przeciw - 0 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia na terenie 
Gminy Miasta Suwałki konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 
Obywatelskiego, jako części budżetu miasta na 2022 rok. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Ad pkt. 10 
Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2021 oraz określenia sezonu kąpielowego. 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Stanisław Kulikowski zapytał, jaki jest los kąpielisk w Krzywym i Starym Folawarku? 

Waldemar Borysewicz odpowiedział, że jeśli chodzi o kąpielisko w Krzywym - tam powstał 

błąd przy budowie pomostu, ponieważ wybudowano most o długości 55 m, co generuje 
zatrudnienie 3 pracowników. Dyrektor OSiR poprosił wójta Gminy o wystąpienie do Sanepidu 
z zapytaniem, czy możemy wygrodzić 50m tego pomostu, aby tylko dwóch pracowników 
mogło tam pracować. Oczekujemy na odpowiedź. Zostały zamontowane tam 4 kamery, które 
monitorują to kąpielisko. Natomiast w kwestii Starego Folwarku — niestety, po śmierci 

ostatniego Prezesa PTTK, nikt nie podjął z nami rozmów na temat tego kąpieliska, dlatego 
w tym roku nie będzie ono funkcjonowało, jest to temat na rok 2022. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag do przełożonego materiału, wobec czego 
przystąpiono do głosowania. 



Głosowanie nad proponowanym projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało - 7 radnych, 
przeciw - 0 
wstrzymało się od głosu - 0. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie 
Miasta Suwałki na rok 2021 oraz określenia sezonu kąpielowego. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Ad pkt. 11 
Wolne wnioski. 

Wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono. 

Przewodniczący 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

Kamil Lauryn 

Pi'ptokół sporządziła; 
~„ . II , , 

ilia Jankowska 
pddinspektor w Biurze Rady Miejskiej 
L)~zędu Miejskiego w Suwałkach 


